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'Schip en Ka'wordt gratis toegezonden aan het
huisadres van alle personeelsleden en
gepensroneerden van Shell Tankers B.V.
Buitenstaanders kunnen te allen tijde een
jaarabonnement nemen door overschrijving van
Í 17,50 op girorekening 10349 t.n.v. Shell
Tankers B.V. Rotterdam, oí door overmaking van
dit bedrag op bankrekening No. 42.1 7.83.249 bij
de Amrobank, Coolsingel 119, Rotterdam, onder
vermelding 'Abonnement Schip en Ka'.

Hoewel Shell-maatschappijen een eigen identiteil
hebben, worden zij in deze publikatie soms
gemakshalve met de collectieve benaming 'Shell'
oÍ 'Groep'aangeduid in passages die betrekking
hebben op maatschappiien der Koninklijke/Shell
Groep oÍ wanneer vermelding van de naam van
de maatschappil(en) gevoeglijk achterwege kan
blijven.

Tenzij anders vermeld, zun alle geplaatste
illustraties ShellJoto's oÍ tekeningen.

Voor het geheel oí gedeelteliik overnemen ol
bewerken van aftikelen dient men de
loestemming van de redactie te vragen. ln de
meeste gevallen zal die graag gegeven worden.

Vormgeving
Tijl Tijdschriften B.V.
Bezuidenhoutseweg 58
Den Haag

Druk
Koninklijke Tiil N.V. Zwolle

ln memoriam
Met verslagenheid hebben velen kennis
genomen van het droeve bericht, dat Bert
Hoogland drie weken na zijn pensionering
onverwacht was overleden. Op zijn
zestigste verjaardag hadden wij aÍscheid
genomen van Bert, die bijna 37 jaar Shell
Tankers in verschillende Íuncties op een
voorbeeldige wijze heeÍt gediend,
laatstelijk als cheÍ van de sectie
Arbeidsvoorwaarden. Op zijn
aÍscheidsreceptie bleek hoe zeer hij
gerespecteerd was als vakman en
gewaardeerd als mens en velen wensten
hem toen veel goede en gezondejaren toe.
Het heeft nietzo mogen zijn. Op
donderdag 26 september moesten wij hem
naar zijn laatste rustplaats brengen.
Wij hopen dat zijn vrouw, kinderen en
kleinkinderen niet alleen uit de wetenschap
datvelen hem zeerwaardeerden de kracht
zullen putten dit zware verlies te dragen,
maarook uitdetekst boven de rouwbrieÍ
'De Heer is mijn Herder, mij ontbreekt
niets'.

Wetend hoezeer hij van de
aÍscheidsreceptie heeft genoten is in
overleg metde nabestaanden besloten het
verslag toch op de gebruikelijke plaats in
'Schip en Ka' op te nemen.

Nr

2296

2297

Datum Onderwerp

12.08.85 ResultatenCAO-
onderhandelingen 1985

19.08.85 Wet op de arbeids- en
rusttijden

23.08.85 Veiligheid (PCOR)
27.08.85 Communicatiebuiten

kantooruren (PCOR)
28.08.85 Enquete

havenontvangst
installaties (PCOR)

29.08.85 CAO-onderhandelingen
1e85 (PCOR)

02.09.85 Koersen (PCOR)
02.09.85 Relour

2304 03.09.85

2305 04.09.85

ontvangstbewijzen
(PCOR)
Voorschottenboekjes,
etc.
Port inÍo Abidjan
(PCOR)
OR-overlegvergadering
(PCOR)
Functieoverdr. off.
Res. superint. Curagao
(PCOR)

05.09.85

10.09.85
12.09.85

2298
2299

2300

2301

2302
2303

2306

2307
2308

Bezoek directeur aan
deelnemers
brandbluscursus
leder jaar worden voor jongere off icieren
en scheepsgezellen gezamenlijk zes
brandblusveiligheidscursussen gehouden
De duur van de cursus is drie dagen: twee
dagen bij Shell Pernis en aansluitend een
medischedag in het Shell Gebouw. Het
aantal deelnemers bedraagt circa zestien
man. Doel van de cursus is hettrainen van
zeevarenden door meerop de praktijk
gerichte brandblus- en
overlevingstechnieken, een en ander ter
verhoging van de veiligheid. Op 10
september jl. bezocht onze directeur, de
heer M. A. Busker, vergezeld van de heer
F. Kuyt, hoofd DFMS/3 (Veiligheid)een
bezoek aan de deelnemers en hun
cursusleider, de heer L. Blok. Tijdens de
gevoerde gesprekken bleek duidelijk dat
het Shell Tankers-personeel steeds goed
gemotiveerd is. De heer Buskervond dit
een zeer verheugende zaak!

Nieuwe gidsen vrij-uit
Twee nieuwe Vrij Uit-gidsen zijn weer
verschenen. Eén vooreen weekendje
weg, vol gé§evens over hotels, pensions,
bungalows en appartementen in
Nederland. Maarook overeen herÍsttrip
naar Parijs oÍ naar België en Duitsland.
Aan de andere gids kunnen
wintersportlieÍhebbers zich verlustigen.
Shell-employé's en -gepensioneerden
kunnen weergebruik maken van de 9
procent korting. Reserveren kan
teleÍonisch bij Vrij Uit (02968-1 300).
Schriftelijke bevestiging dient door middel
van de personeelsÍormulieren te
gebeuren. Deze kunnen worden besteld bij
verzendbureau De Handel (070-882691 ).

Wijzigingen
Íunctiebenamingen
Nederlandse
scheepsgezellen
Algemene Werkploeg
Vanaf 1 oktober 1985 zijn nog de volgende
Íuncties van kracht: Scheepstechnicus
(ST), Algemeen Scheepsvakman (ASV),
Scheepsgezel A/W (SAW), Aankomend
Scheepsgezel tuW (ASAW).
De scheepsgezel in opleiding die boven de
normbezetting wordt geplaatst zal als
ASAW (opl.) worden aangekondigd. De
Íunctie Scheepstechnicus is nieuw. De
Algemeen Scheepsvaklieden met
uitzonderlijke kwaliteiten krijgen hiermede
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een verdere f unctie-uitloopmogelijkheid.
Vooruitlopend op een functie-evaluatie is
de gageschaal 'G'op hen van toepassing.
De scheepstechnicus Íunctie zal uitermate
selectieÍ worden toegepast en plaatsing
zal in de eerste plaats aÍhankelijk zijn van
de beschikbaarheid van in alle opzichten
aan de functie-eisen voldoende gezellen'
Kort omschreven is de scheepstechnicus
breed inzetbaar in alle onderhouds- en
operationele (ook minder prettige) Íactoren
van het werk met grote vakkennis op het
gehele gebied en een groot
verantwoordelijkheidsgevoel.

De Íuncties Scheepsvoorman,
Scheepsvakman I en ll en Jongen A/W
komen te vervallen. De Íunctiebenaming
Aankomend (Algemeen) Scheepsvakman
wordt gewijzigd in ScheepsgezeltuW, de
Íunctie-inhoud blijft onveranderd.

slechts onderde richtlijnen van hetÍonds
vallen tot en met het kalenderjaar waarin zij
de 21-jarige leeÍtijd bereiken.
Wordt Uw kind in de loop van dit jaar 21 , en
is het niet verplicht verzekerd, dan is het
noodzakelijk t4dig een passende
verzekering aÍte sluiten. U dient er
namelijk rekening mee te houden, dat
verzekeringsmaatschappijen doorgaans
een wachttijd van enkele maanden

'hanteren.

Doet men dit niet, dan kan men, gezien de
hoge kosten die momenteel aan medische
behandeling en ziekenhuisverpleging
verbonden zijn, voor zeer onaangename
financiële verrassingen komen te staan.

Het Bestuur

Fiscaal nummer

geïnÍormeerd wordt.
Onderaan het genoemde formulier zitten
twee strookjes. De belastingdienst
verzoekt U een van deze strookjes,
desgevraagd, naar Uw werkgever op te
sturen. Dat is echter bij Shellniet nodig.
Shell krijgt deze gegevens namelijk via het
Rijkscomputer-centrum, en zij worden
rechtstreeks opgenomen in het gage-
systeem. ln incidentele gevallen zal de
gage-aÍdeling U verzoeken het strookje
wel op te sturen. Te zijnertijd worden alle
Shell-werknemers over het Íiscaal nummer
dat door Shell is geregistreerd
geïnÍormeerd. Wat U echterwel moet
doen, zoals de belastingdienst U
voorschrijft is: controleer Uw naam,
voorletters, adres en geboortedatum
(indien Íoutief : verbeter op de achterkant
en stuur hetÍormulierterug naarde
belastingdienst).
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m.s. Felipes m.s. Fulgur
m.s. Ficus m.s. Fusus
m.s. Flammulina m.s. Niso
m.s. Fossarina s.s. Ondina
m.s. Fossarus m.s. Sarda
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Het was een drukte van belang in het Shell-
gebouw aan de Haagse Floris Griipstraat
op die vrijdag. Ouders (Shell-
medewerkers), familieleden en vrienden
waren in grote getale aanwezig om de
uitreiking bij te wonen.
'Jullie zullen het niet altijd makkelijk
hebben maarwij denken dat jullie het
vermogen hebben problemen aan te
kunnen. Jullie zijn immers na een zware,
strenge en zo objectief mogelijke selectie
r riïnalznzon nn arnnÀ rron ir rllia tnl nr r taa

Weliswaar moet ik bij deze
steuntoezegging een aantekening
plaatsen. lmmers de regering overweegt
een nieuw stelsel van studieÍinanciering,
een desbetreffend voorstel werd aan de
Tweede Kamer aangeboden. lndien dit
voorstei onveranderd door de
volksvertegenwoordiging wordt
overgenomen, dan ziet het er naar uit dat
onze steun in haar huidige vorm niet meer
aan jullie ten goede zal komen en dus

' J u I I ie, jongens en mei sies,
zijn begonnen aan een studie
aa n u n ive rs iteit, h ogesc h oo I
of een instelling voor hoger
beroe pso n de rw ij s, a lth a n s de
meesten van jullie, enkelen
waren al bezig. Daarmee
breekteen fase in je leven aan
die de kroon op jullie
vaktech n ische opleid i ng kan
ziin, maar die ook alle

van jullie doorzettingsvermogen, vitale
persoonlijkheid en brede belàngstelling,,
vervolgde Tiedemann in zijn toespraaÈ
vóór de uitreiking van de beurzeïr.

Keuzes maken
Tiedemann bleeÍ nog even stilstaan bij het
feit dat een selectie nu eenmaal inhouót
dat erook een aantaljongens en meisjes
uitvalt. 'De niet verkozenen weten
natuurlijk dat dit geenszins betekent dat zii
niet geschikt voor hun studie worden
bevonden oÍ dat ze niet in staat zullen zijn
om studie en verbreding te combineren. lk
ben mij ervan bewust dat het voor hen
eerder moeilijker zalzijn. dan voor jullie;
rmmers zU ontberen de steun die wijjullie
geven. lk wil dan ook van deze plaaià hun
zeer veel sterkte en succes met hun studie
wensen. Een selectie houdt nu eenmaal in
dat er keuzes gemaakt moeten worden.,

Laatste keer?
Tiedemann gaÍ degenen die wel in het
bezit van een Studietoelage kwamen de
volgende raadgeving mee. 'Het is aan jullie
om zoveel mogelijk te halen uit cie kansen
die je in de komende jaren geboden
worden. Je zult je niet alleen als
vaktechnicus moeten ontwikkelen, maarje
ook als mens moeten vormen, voor jezelí
en voor de maatschappij.

vo_lgen en indien ergeen aanleiding is voor
wuztgtngen. zullen wij op de huidige weo
DtUVen voortgaan en jullie metdeze
toelagen steunen.'

Ouders
De voorzitter van de Commissie voor Shell
studietoelagen, drs. J. Groenevelt ging
later iets dieper in op de selectieproïeóure.
'Elk jaar is deze uitreiking voor de
Commissie een ÍeestelijÈe aÍsluiting van
een periode waarin vele studenten én
aankomende studenten (allen kinderen
v_an Shell-medewerkers, red.) door de
Commissie zijn beoordeeld.
Het aantal beoordeelde kandidaten dit jaar
was 306. Van hen zljn 217 door de
Commissie ontvangen voor een
selectiegesprek.'
'Tot de ouders wil ik zeggen: gun uw kind
naat aln toelage als iets extra's. Ga niet uw
bijdrage in de kosten van studie en
levensonderhoud korten,, aldus
Groenevelt. Daarna ging hij in op de Shell
uïuotepfljs. 'hen van de taken van onze
commissie is het beoordelen of er onder de
aÍgestudeerden personen zijn die de
studie met uitnemende resu[taten hebben
voltooid en op een bijzonder
veelbelovende wijze hebben voldaan aan
de criteria gesteld bij de studietoelase, Ook
dit jaar bleek dat er enkelen voldoen-aan

Yvette M. P. van Noordt, dochtervan J. J. van Noordtvan DFF/1 . Zii is dit iaar
begonnen_met de studie rogopedie (stem-en spraakkundey rn nott'Jààni;
Petrus J. schoenmakers, zoon van'gezagvoeiderc. p. sc'noenmàti"rË. Hi;
studeert, eveneens sinds dit jaar, electrotéchniek aan de T. H. in ÉinoÉoven.

Pe rs o n ee t, toTn et n o n d e rd @ I
'gelukkigen' aan wie hij op
vliidag_13 september ji. een
Shell Studietoetage i itrei kte.

deze strenge norm. Onder hen is er één oo
wie ik thans de aandacht wil vestlgen.'

Stud ieprij s voo r pa u ken i st
Peter Prommel, paukeni3t, begon in 1979
op hetconservatorium in AmsÉrdam aan
een studie die al snel uitliep op een
internationale carrière. VijÍ jaàr lid van het
Europese jeugdorkest, in'1-9g2 speelde hii
bij het Concertgebouw orkest onàer leiding
van Bernard Haiting en nu is hij docent op
het conservatorium waar hi j zes jaar
geleden begon. Het zijn ma-ar enkele
hoogtepunten uit zijn veelzijdige studietijd.
Voor de commissie een uitjes-proken
Íiguur om aan hem de studieprijs uit te
reiken.

Criteria
'Wij als ouders zijn bijzonder blijdat jultie zc
zijn als jullie zijn. Wie ik daarvoor moet
bedanken, ja, dat is moeilijk. Wijzijn vol
vertrouwen en we wensen jullie veel
succes,'zei de heer D. Muntendam (SlpM)
tol de studenten in zijn dankwoord nàmenó
de ouders.

Tot de commissie zei hij. 'U staat altijd voor
een zeer moeilijke taak. Wat voor criteria
stel je nou? U hebt daar zeer veel werk van
gemaakten alle ouders zljnuzeer
dankbaar.'



. Personeelsbeleid

Ten tijdevan de O.R.-overlegvergadering op 2en 3september jl. waren veel O.R.-leden
pet verloÍ in Nederland. Daarom was de opkomst voor de vergadering vrij groot en het
fereiste quorum was dus ruimschoots aanwezig. Ook kon een nieuw O. R.-lid worden
ferwelkomd. ln groep 'A' deed SGO Hans van der Ster zijn intrede, ter vervulling van een

erder ontstane vakature. Hij werd, zowel door de bestuurder als door de raad hartelijk
'elkom geheten en alle succes toegewenst.

n tegenstelling tot voorgaande keren was de vergaderagenda niet zo uitgebreid. Toch
:leek dat een aantal onderwerpen aanzienlijk meer tijd vergden dan werd venvacht zodat
e twee vergaderdagen nodig waren.

O.R.-voorzitterJolle de Jong leidde de vergaderingen en gaÍ, naeen woord van welkom,
het woord aan de bestuurdér.
De heer Busker begon met het noemen van enkele algemene punten.

Wereldtankermarlt
Allereerst een onderwerp waar een bedrijÍ
als het onze ten nauwste bii betrokken is,
namelijkdewereld energiebehoefteen het
daaraan gekoppelde transport van ener-
gie. De bestuurder liet er geen twijÍel over
bestaan dat het nog steeds niet naar wens
gaat in de olietransport sector. De tendens
van de laatste jaren zet zich voort: door een
steeds verder aÍnemende behoefte aan
energie in de wereld (thans weer een te-
ruggang van 1 % ten opzichte van vorig
jaar) zijn er opnieuw mindertankschepen
nodig met als gevolg een nog groter over-
schot aan tonnage. 'Het enige wat we kun-
nen doen', aldus de bestuurder, 'is hopen
op verbetering. Niemand kan voorspellin-
gen doen. Zo lang ergeen opwaartse be-
weging is blijven we in deverdrukking
zitten.'
Terloops noemde de heer Busker het San-
ko-debàcle in Japan waarvan met zeker-
heid kan worden gezegd dat het een nega-
tieve invloed zal hebben op de internatio-
nale scheepvaartwereld, inclusieÍ de tank-
vaart, met name een veranderde houding
van de traditionele Íinanciers van schepen:
de banken.

Taakoverdracht scheepsgezellen
Vervolgens inÍormeerde de bestuurder de
raad over de eerstdaags te houden cursus
taakoverdracht scheepsgezellen. Het be-
treft hierde eerste van drie 'in huis'te
houden bijeenkomsten die zullen worden
bijgewoond door een tiental ervaren
scheepsgezellen. Tijdens de cursus zal
speciale aandacht worden besteed aan
nautische en technische aspecten (meren/
ontmeren, ankeMacht, enz.) en veiligheid.
Hoe liggen daar de verantwoordlijkheden?
Het zal in veel gevallen vooral een kwestie
zijn van de 'puntjes op de i'zetten. Doch
het dient zeer nauwkeurig te gebeuren om-
dat aan veel handelingen aan boord be-
paalde risico's vastzitten.

Research en Development
Het Research en Development project
waarovertijdens de vorige O.R.-vergade-
ring is gesproken (zie verslag in 'Schip en
Ka'van augustus jl.) zal zich, als eerste
aanzel, alleen tot technische zaken beper-
ken. Binnenkort zal een inleidende sessie

in Londen plaatsvinden. Erzullen vier,
meest jongere, STBV collega's aan deel-
nemen.
De bestuurderdeelde mee dat hij grote
verwachtingen heeÍt van dit project waar,
door de inbreng van nieuwe ideeën, zal
worden getracht de kosten, zowel op korte
als langere termijn, in te dammen om zo-
doende de toekomst van Marine zekerte
stellen. 'Maar,zeide heer Busker, 'we
moeten realistisch blijven en niet direct
wonderen verwachten'.

Arabische GolÍ
Erwerd geruime tijd gesproken overde
toestand in de Arabische GolÍ. De O.R.-
leden toonden duidelijk hun bezorgdheid
overde situatie maarde bestuurderstelde
met nadruk dat STBV-schepen niet in het
Íormeel aÍgebakende oorlogsgebied ko-
men. 'Erverandertweinig in deze kwestie
zo lang geen der betrokken partijen in de
GolÍ-oorlog bereid is aan de onderhande-
lingstafelte gaan zitten', aldus de heer
Busker.

VEILIGHEID
Er is de laatste tijd in 'Schip en Ka'vrijveel
aandacht besteed aan veiligheid.
Niettegenstaande de belangrijkheid ervan
wilde de bestuurder dit onderwerp tijdens
de vergadering wat korter houden dan
andere keren. De heer Choufoer, directeur
van de N.V. Koninklijke Nederlandse
Petroleum Maatschappij en ondermeer
verantwoordelijk voor het veiligheidsbeleid
binnen de Koninklijke/ShellGroep, heeÍt in
een brieÍaan de heer Buskerzijn
waardering uitgesproken overde ruime
aandacht die door STBV aan de veiligheid
wordt besteed.
Helaas is inmiddels de 7e OMA in 1985
gemeld zodat aan de reeks van 80
aaneengesloten OMA-vrije dagen abrupt
een eind is gekomen. Ook dit laatste
ongeval met arbeidsverzuim had zeker
vermeden kunnen worden. De Írequency.
rate bij STBV is thans 1 ,75. Dit is zeker niet
slecht te noemen als men de resultaten
van de andere Functies in de ShellGroep
beziet. Er bestaat een kans dat de Groep
de'target' drastisch omlaag gaat brengen
maar omtrent de hoogte van het cijÍer
wordt nog gesproken. Tot slot van dit

Uoorzorg

sEIEpt

ueiligheiil

agendapunt werd er van de zijde van de
O.R. op aangedrongen de STBV-
veiligheidstrofee wat sneller aan de
daarvoor in aanmerking komende schepen
te doen uitreiken. 'Nu vindt dat soms wel
wat aan de late kant plaats', merkte de
vraagsteller op. De bestuurder antwoordde
dat hij het daar volledig mee eens was en
dat de oÍÍiciële uitreiking binnen de eerste
drie maanden van het jaarvolgend op het
jaarvan de geleverde prestatie diende
plaats te vinden. Echter, de bereikbaarheid
van de desbetreffende schepen speelt
daarbij een grote rol. 'Bovendien proberen
we zo veel mogelijk wat grotere
bekendheid te geven aan de plechtigheid.
Niet iedereen is dan op een bepaalde
plaats en tijdstip beschikbaar.'

Vlootplan 1983-1988
Regelmatig wordt tijdens de
overlegvergaderingen het vlootplan 1 983-
1988 met de bestuurder besproken. 'Voor
de laren 1 985 en 1 986 is thans sprake van
een relatieve rust maar wat er daarna gaat
gebeuren hangt aÍvan het
'buitengebeuren', aldus de bestuurder. De
nieuwbouw in Korea laat goede
vorderingen zien en nog dit jaarzaleen
derde'bareboat-charter'-schip van Tung
worden overgenomen. Het schip zal de
naam'Sidelia' krijgen.

PERSONEELSBELEID
Onder de noemer'Personeelsbeleid'
werden verschillende onderwerpen
samengevat. De heerVan Dalen, adviseur
van de bestuurder, gaÍ hier en daar een
nadere toelichting op de diverse punten.

Shell Premiespaarregeling
Er bereiken de O.R. nogal eens verzoeken
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om bij de directie te pleiten voor deelname
door vlootpersoneel aan de Shell
Premiespaarregeling. Dat is een regeling
waar het walpersoneel gebruik van kan
maken en die een wijze van sparen omvat
waarbij de maatschappij een zeker bedrag
aan belastingvrije premie toekent mits aan
een aantal voorwaarden wordt voldaan.
Een en andervormde een aanleiding voor
de O. R. om dit onderwerp bij de directie .

aan te kaarten. lmmers, de collega's op de
vloot zijn toch ook Shell-werknemers en
waarom de één wel het S.P.S. en de ander
niet?
Na in een recent gehouden
overlegvergadering met de bestuurder
hieroverte hebben gesproken heeft de
O. R, een schriÍtelijk verzoek voor
toetreding van het vlootpersoneel bij de
bestuurder ingediend. Kort voor deze
september-sessie van de O.R. werd het
antwoord van de bestuurder ontvangen.
Daar wij veronderstellen dat velen hierin
zijn geïnteresseerd Iaten wij de inhoud van
de notitie hieronder in z'n geheel volgen.

Tijdens de vergadering las O.R.-voorzitter
Jolle de Jong het antwoord van de raad
aan de bestuurdervoorwaarin hem
ondermeer werd gevraagd oÍ de
Commissie van Dagelijkse
Aangelegenheden binnenkort op de
inhoud van de notitie terug mocht komen.
Gezien de korte tijdspanne tussen de

ontvangst van de notitie en het
bijeenkomen van de O.R. was er namelijk
geen gelegenheid geweest het antwoord
met de leden te bespreken en te
bestuderen. De bestuurder glng hiermee
akkoord.

Walsituatie
Kort voor de vergaderdagen op 2 en 3
september ontving het O. R. -secretariaat
een notitie van de bestuurder over een
aanpassing van de walorganisatie aan de
gewijzigde omstandigheden (kleiner
wordende vloot). De notitie beschrijft in
grote lijnen de noodzaak tot het doen van
aanpassingen van de walorganisatie en
diverse manieren waarop dit eventueel zou
kunnen gebeuren. Realisatie erv an zal
eerst plaatsvinden na goed overleg met
O.R. en dewalmedewerk(st)ers viadeweg
der geleidelijkheid. Volgens de notitie ligt
het niet in de lijn der verwachting dat er op
korte termijn een wijziging komt in de
huidige opzet van een wal-organisatie,
bestaande uit drie afdelingen. Wel is het
mogelijk dat binnen en tussen de
afdelingen werkzaamheden worden
herverdeeld en secties worden
gecombineerd.
De weg dergeleidelijkheid met betrekking
tot de reducering van het aantal
walpersoneelsleden betekent dat
- eenzogoed mogelijkgebruikwordt

gemaakt van bestaande mogelijkheden
tot overplaatsing naar andere Shell-
maatschappijen;

- opverzoekenomvervroegde
pensionering, indien mogelijk, wordt
rngegaan;

- bij het ontstaan van een vakature
kritisch wordt bekeken of en hoe deze
moet worden vervuld.

Tegen het eind van dit jaar wordt verwacht
dat de walbezetting uit ruim 90 personen
zal bestaan tegen 102 ultimo 1984.
Op korte termijn zal de Commissie
Walaangelegenheden van de O.R. een
gesprek hebben met de bestuurder.

Vervroegde pensionering
Alle gezagvoerders en
hooÍdwerktuigkundigen met meer dan 30
pensioenjaren hebben van de
maatschappij een brief ontvangen met
voorbeeld berekeningen van hun
pensioenrechten indien men eerderdan de
pensioengerechtigde leeÍtijd de dienst der
maatschappij zou verlaten.
De bestuurder verklaarde dat toezending
van deze financiële gegevens moet
worden gezien als een stukje service
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volgend op de in de jaartoespraakgedane
mededeling. lndien men, op grond van
deze cijfers, met vervroegd pensioen wil,
kan men dit bijde maatschappijkenbaar
maken. De bestuurdervoegde hieraan nog
toe: 'Emotioneel en zakelijk gezien
betekent dit eerder met pensioen gaan van
werknemers een verlies voor de
maatschappij maar daar staat tegenover
dat een aantaljongeren de gelegenheid
krijgt om op te schuiven'. Het verwerven
van wat eerdervrijheid kost de betrokkene
uiteraard geld in verband met een
vervroegingsaft rek op het pensioen.

Nieuwe CAO
Het stemde de bestuurder tot grote
voldoening dat de nieuwe CAÓ voor het
vlootpersoneel is aÍgesloten. lnmiddels is
de besluitenlijst aan alle betrokkenen
toegezonden.
De heer Van Dalen ging vervolgens wat
nader in op de inhoud van de nieuwe CAO.
'ln de toelichting op de overeenkomst,is
nogal wat aandacht geschonken aande
opvattingen over de prijscompensatie.
Evenals vele werkgevers (en sommige
werknemersbonden) vindt Shell dat
prijscompensatie uit de tijd is. Zoals ook
voor andere Shell-locaties geldt, staat ook
STBV een systeem voorwaarbij
gageverhog ingen worden vastgesteld op
basis van onderhandelingen en
mogelijkheden en niet hetgevolg zijn van
de C.B.S. cijÍers.

Pensioenregeling voor vlootpersoneel
Er is de laatste tijd veel gesproken en
geschreven overde nieuwe Shell
pensioenregeling en de aÍzonderlijk door
STBVtoegepaste wijziging voor het
vlootpersoneel. De maatschappij heeft alle
belanghebbenden informatie hierover
toegezonden (zie circulaire dd. 1 juli 1985).
Naar aanleiding van de inhoud van de
circulaire hebben nogal wat reactiesde
O.R. bereikt. Vragen over met namede
15% korting, welke wordt toegepast op het
vlootinkomen van de twee toprangen. De
Pensioencommissie van de O.R. is thans
bezig de ontvangen opmerkingen te
evalueren. Tevens wordt inÍormatie en
advies ingewonnen bij de betrokken
belangenorganisaties met betrekking tot
de rechtmatigheid van de genoemde
korting. Binnenkort zal de
Pensioencommissie een onderhoud
hebben met de heer Van Dalen overdit
onderwerp.

Nieuw in de raad: Hansvan der
Ster
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Aanwezig tiidens de vergadersessie
of z en íséPtember il' waren:

Groep B

Rupert HuYsers
Joop Wigleven
Arie van der Windt

GroeP A

Jan Alsma
Joost Boonstra
Cees Hemmer
Willem Hoogendijk
Jolle de Jong
Wouter Kalkman
Simon Neeleman
Hans van der Ster
Frank Vergroesen
Bert Zwiers

Groep C

Frank van der Bas
Rob ten Hooven
Jarig Molenaar
Joop Ouwens
Henk Steenstra
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D. L. Smith en R. C. Oldham van S.l.M. brachten bezoek aan Rotterdam

Op 6 september jl. brachten de heren D.
L. Smith, Safety Adviser van de Marine
Coördinatoren R. C. Oldhamvan Shell
lnternational Marine MRS/l (safety),
een bezoek aan ons kantoor om een
uiteenzetting te geven over de
ve i I i g he i d a I s geïnteg reerd o n de rdee I
van het bedriifsgebeuren. Dit vindt een
ot twee maal per jaar plaats in het kader
van veiligheidsbevordering in een zo
breed mogel ij k verband. Voor deze
gelegen heid waren en kele tientat ten
toehoorders in de mediazaal bijeen
gekomen. Behalve een aantal Shett
Tan kers-men sen, zowel v loot al s wal,
waren ook collega's van andere Shell
g roeps m aatsch a p p ijen i n Ned e rl and
uitgenodigd. Veel van de aanwezigen
zijn op enigerleiwijze betrokken b7j net

ve i I i g h e i d sgebeu re n, a ls
ve i I ig h e i d soff i c ier, h oofd ve i I ig hei d ot
anderszin s. Onze Engelse col lega's
vertelden over de stand van zaken op
hetgebied van deveiligheid bijde Shetb
Groepsvloten en de bereikte resultaten
na de introducering van de Dupont
veiligheidstheorie. Maar ook wat er
gedaan moet worden om tot een nog
betere score te komen want . . . we zijn
ernog lang niet. Devoortdurende
aandacht voor de veiligheid mag onder
geen beding verslappen. Deutsche
Shell Tanker Gesellschaft m.b.H. heeft
mede dankzijde Dupont
uitgangspunten een frequency rate van
O.O ! Waarom zou dat bij Shell Tankers
B.V. niet mogelijk zijn?

Juiste theorie
Na dooronze directeur, de heer M. A.
Busker, te zijn ingeleid schetste Capt.
Smith in het kort de Dupont ÍilosoÍie die tot
doel heeÍt de veiligheid in het bedrijÍ te
helpen bevorderen en het aantal
ongevallen tot'zero'terug te brengen. Bij
Dupont, het grote Amerikaanse chemische
concern, lukte dit wonderwel. Al sinds de
dertiger jaren is dit bedrijÍ nagenoeg vrij
van ongevallen met arbeidsverzuim. Een
prestatie van de eerste orde als men
bedenkt dat het fabricage proces in de vele
Íabrieken en installaties van deze
omvangrijke onderneming een grote
verscheidenheid aan veelal uiterst
gevaarlijke chemische stoÍÍen omvat.
Dupont gaat uit van een aantal punten
waarvan wel de meest opmerkelijke is dat
alle ongevallen kunnen worden
voorkomen. Een stelling waarwij in eerste
instantie de wenkbrauwen bij fronsten en
ons aÍvroegen 'is dat zo, kan dit wel?'.
'lnmiddels ziln we er achter gekomen', zei
Captain Smith, 'dat de Dupont theorie de
juiste moet zijn. De bewijzen liggen op
tafel:dank zij de Dupont-aanpak is de
Írequency-rate bij DSTG op'zero'
gekomen'.

't Moet kunnen
lndeftijd is bij STBV het bekende 10-
punten veilig heidsprog ramma
geïntroduceerd. We gaan ze hier niet
herhalen maar een Íeit is dat op basis van
het Dupont-thema het aantal ongevallen bij
onze maatschappij spectaculair is
afgenomen. Bij onze Duitse collega's ging
men nog een stap verder. Een
veiligheidsdeskundige van Dupont werd
voor bepaalde tijd 'ingehuurd'en hij
adviseerde het management na
onderzoek naar de veiligheid aan boord
van enige schepen hoe de
veiligheidsorganisatie kon worden

opgezet. DSTG's management stelde
alles in het werk om, net als bij Dupont, het
magische 'target zero'te bereiken. En zij
slaagde daarin. Sinds juni 1984 vaart
DSTG OMA-vrijl
Eén van de Duitse veiligheidsoÍÍicieren die
de exercitie heeÍt meegemaakt en er zo
daadwerkelijk aan heeft meegeholpen dat
DSTG onlangs de 'Group SaÍety Award'
!rg9g b inmiddels voor enkele maanden bij
STBV tewerkgesteld om te trachten ook
ons op weg te helpen om het uiteindelijke
doel 'zero'te bereiken. Als dattoch eens
mocht lukken . . . Een dergelijk resultaat
moet mogelijk zijn. De heer Smith noemde
in dit verband het Íeit dat negen schepen in
de vloot van STBV al gedurende een
aantal jaren OMA-vrij hebben gevaren.
'Wat het ene schip kan moet bij het andere
toch ook kunnen?'

Meteen melden
De heer Oldham nam vervolgens de
presentatie over en liet aan de hand van
slides zien hoe de Dupont aanpak is. Hoe
kunnen verbeteringen worden bereikt? De
hooÍdlijnen moeten voor een ieder duidelijk
zijn. Uiteraard zullen ersteeds instruktie-
en andere handboeken beschikbaar
moeten zijn om de details aan te geven
maarde hooÍdpunten van het
veiligheidsbeleid kunnen heel gemakkelijk
helder en klaar op slechts één velletje
papier worden verwoord.
Erg belangrijk is dat de mensen
geïnteresseerd en enthousiast zijn en
blijven. De spreker noemde in dit verband
het volgende voorbeeld: 'als iemand een
gevaarlijke toestand signaleert oÍ een
situatie die mogelijkerwijs een gevaar kan
gaan opleveren, laat hij dan niet wachten
met het melden ervan tot een volgende
scheepsvergadering maar laat hij er
meteen meldÍng van maken'. Minstens zo
belangrijk is dat iedereen weet waarom de

I

veiligheid zo'n grote aandacht krijgt.
Allereerst op persoonlijk gebied. Het
vermijden van persoonlijk leed en ook dat
ten opzichte van anderen (b.v. de Íamilie
thuis). Daarnaast is een veilig schip ook
commercieel gezien van groot belang. Een
ongeval aan boord kan tot aanzienlijke
vefiraging en kosten leiden. Een positieve
ontwikkeling is dat, met het omlaag gaan
van het aantal ongevallen, de'Marine Lost
Time'eveneens een Íorse teruggang te
zien geeÍt. Met hetterugdringen van de
persoonlijke ongevallen zijn al goede
vorderingen gemaakt. ln 1 982 was de
gemiddelde Írequency-rate voor
persoonlijke veiligheid bij 'Marine' nog 6.8.
ln 1983 daalde deze tot 4.2, een
vermindering van 38% en 1984 gaf een
gemiddelde te zien van 2.3 oÍtewel een
reductie van 45Yo.
Ook gedurende de vrije tijd mag de
veiligheid niet uit het oog worden verloren.
Heel veel ongevallen aan boord vinden
plaats buiten werktijd. Voorzichtigheid blijft
geboden!w

eofsÍa o rt taa' il-i'ii uierna volgt
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Voortdurende aandacht
Tot slot van de presentatie werd een serie
dia's op het scherm gebracht waar
onveilige situaties of handelingen op
aanschouwelijke wijze tot uitdiukking
kwamen. Duidelijk herkenbare plaatjes.
Als je ze ziet geprojecteerd dan is ds
reactie onmiddellijk 'ja, dat is fout' maar . . .

ze gebeuren nog steeds en te vaak.
Ondeugdelijk schoeisel, onvoldoende
bescherming voor de ogen, oren, handen
e.d. en verkeerd ingenomen posities bij het
verrichten van bepaalde werkzaamhecien.
Veelal geen onwetendheid maar
nonchalance.
Veiligheid is en blijft een onderwerp dat
onze voorldurende aandacht blijÍt vragen.
Ook na de presentatie door de h'eren Smith
en Oldham zullen we er in woord en
geschriÍt mee blijven geconÍronteerd. Door
de komst van de veiligheidsoÍÍicier van
DSTG zal de aandacht voor de veiligheid
nog verder worden geïntensiveerd. Tot slot
dankte de f leet manager, de heer G. Veldt
de beide Engelse collega's voor hun komst
naar Rotterdam en het brengen van de
boeiende en leerzame presentatie.



WAYOF NORETURN

' Een vreemde gewaarwording
om je schip moedwillig op het
strand te zetten. En liefst zo
hoog mogelijk, dus . . . extra
volle kracht'. We spraken met
gezagvoerder F. A. Visserdie
onlangs in Bangladesh de
'Acteon' op deze merkwaardige
wijze aan een sloopfirma
afleverde. Onder aanwijzingen
van een looijs werd het 3chip
keurig naast andere schepen op
een modderbank'geparkeerd'.
Even later schoof nog een
andere tanker aan stuurboord
naast de 'Acteon'. 'A way of no
return' . . .

'Uiteraard wisten we al geruime tijd dat het
schip zou worden verkocht', vertelde
gezagvoerder Visser, 'maar toch komt de
bevestigende mededeling nog
onvenivacht'.
De 'Acteon' lag in Singapore toen het
bericht uit Rotterdam werd ontvangen. Na
24 jaar trouwe dienst zat het er op. Gezien
de leeftijd en de staat waarin het schip
verkeerde lag het uit de vaart nemen voor
de hand. Trouwens, een leeftijd van bijna
25 jaar mag tegenwoordig als bijzonder
worden beschouwd. Heel wat schepen en
vooral tankschepen halen maar hooguit 15
jaar. Pluim op de hoed voor de bouwer P.
Smit Jr. in Rotterdam ! Maar niet in de
laatste plaats hebben de goede zorgen van
de opvarenden in de loop der jaren
eveneens aan deze lange levensduur
bijgedragen.

Gadani Beach
Er zijn slechts weinig plaatsen in de wereld
waar grote zeeschepen op het strand
worden gezet om te worden gesloopt. Het
meest bekend is wel Gadani Beach in
Pakistan. Bij het horen van een
plaatsnaam met het woord'Beach' gaan
de gedachten onwillekeurig uit naarwitte
zandstranden, wuivende palmbomen, een
diepblauwe zee en een stralende zon. U
weet wel, namen zoals Palm Beach,
Golden Beach of andere exotische
'Beaches'. Wel, de enige overeenkomst
ligt hoogstens in een volop schijnende zon
(alhoewel het er ook onbarmhartig kan
regenen), verder is Gadani Beach een
gebied waar het lijkt oÍ er een orkaan heeft
gewoed. OÍ een veldslag, want die indruk
kan men er ook krijgen. Er lagen tientallen
schepen op het strand in verschillende
stadia van aÍbraak. Kleine schepen maar
ook grote. ZelÍs VLCC's. We herinneren
ons hetverslag van hetomhoog varen van

een Franse VLCC, de'Brumaire', begin
1 982. Toen de kolos hetstrand naderde
stak er plotseling een harde wind op. Het
schip dreigde dwars op het strand te lopen
maardankzij snel en handig
manoeuvreren nam de'Brumaire' slechts
(!) vijÍ tot zes plaatsen op het strand in.

Unieke gebeurtenis
Terug naar de 'Acteon' en het verhaal van
gezagvoerder Visser. Chittagong was de
laatste haven die werd aangelopen
voordat het schip bij de sloper, ongeveer
15 mijl benoorden deze plaats, werd

afgeleverd. ln Chittagong, een belangrijke
havenstad in Bangladesh, een land waar
de bevolking bepaald niet rijk is gezegend
met aardse goederen, werden de laatste
voorbereidingen getroÍÍen voor het
definitieve einde. De meeste
bemanningsleden gingen met
medeneming van hun bagage van boord.

Alleen de gezagvoerder, 1e en 2e
stuurman, de hooÍdwerktuigkundige, 2e en
3e wtk., twee assistenten, de Hovo en een
leerling bleven achtei. Zij zouden getuige
zUn van de unieke gebeurtenis die weldra



zou gaan plaatsvinden: met extra volle
kracht het strand op . . .

Er was berekend dat nog net voldoende
bunkers aan boord zouden zijn om de
eindbestemming te bereiken. Niet te
weinig maar ook niet te veel . . . BrandstoÍ
is duur!

Extra vol vooruit
De'Beaching Master'kwam aan boord. Tot
voor kort was hij havenmeester in
Chittagong. De man had zijn nautische
opleiding genoten aan een zeevaartschool
in Engeland en hij sprak de Engelse taal
perÍect. De weersomstandigheden waren
uitstekend en het waterzou bij het bereiken

van de kust op zijn hoogste punt zijn.
De loods gaÍ opdracht tot 'extra vol vooruit'.
De schroeÍ maakte 120 omwentelingen.

De laatste krachtsinspanning van een ter
dood veroordeeld schip. Het leek wel oÍ de
'Acteon' nog één keer wilde laten zien
waartoe ze in staat was. De kustlijn
naderde nu snel en op de stranden werden
de contouren zichtbaar van tientallen
schepen en bergen schroot. Tussen al die
schepen waren ook twee Shell-tankers
duidelijk waarneembaar. Een Engelse 'A'-

booten . . . zowaarookde restanten van
een nog goed herkenbare'Vitrea'.
VanaÍ het strand was een markering
uitgezet in de vorm van op korte afstand
geplaatste rode vlaggen. Deze lijn moest
zo scherp mogelijk aan stuurboord worden
gehouden.'Moeilijker dan je denkt maar
daar de 1e stuurman het roer scherp wist te
hanteren werd de onderlinge aÍstand
tussen de andere omhoog gevaren
schepen zo klein mogelijk gehouden',
aldus gezagvoerder Visser. Nadat de
'Acteon'voor het eerst de grond raakte
schooÍ het schip nog een poos door de
modder. De remmende werking van de
zachte bodem was aan boord nauwelijks te
voelen. Nadat het schip muurvast zat liet
de tweede stuurman beide ankers vallen.
Aan de kettingen wordt het schip, steeds
als er een 'plak' is aÍgebrand, verder naar
het strand getrokken. 'Daarna kregen we
het verzoek zo snel mogelijk van boord te

gaan. Maar eerst moest de hele
mach inekamer stoom alblazen,
schakelaars moesten worden omgezet,
aÍsluiters worden dichtgedraaid, enz.
Een vletje kwam langszij en na een kort
roeitochtje door donker en drabbig water
zetten wij voet op het'strand'van
Bangladesh. Onze taak was volbracht'.
Onmiddellijk na de 'beaching'van de
'Acteon'naderde nog een tankerde kust.
Het bleek een Griek te zijn die weinige tijd
laterfeilloos naast de 'Acteon'werd gezet.
'A way oÍ no return' . . .
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JUBILEA EN EEN
AFSCHEID INAUGUSTUS
Jubilea met'live music' in
Korea
'De nieuwbouwperiode van de LR's in
Ulsan - Korea kenmerkt zich tevens op
een wijzewelke aan boord zelden oÍ nooit
zal worden meegemaakt en wel de vele
dienstjubilea in speciaal de beide
toprangen. Vierde gezagvoerder D. M.
Mos op 25 meijl. aldaar zijn 3O-jarig
dienstjubileum - waarbij door nieuwbouw
kollega's enige herinneringen overhandigd
werden - op 1 7 augustus daaropvolgend
was er deze Íeestelijke gebeurtenis voor
de hooÍdwerktuigkundigen J. van der
Schee en F. Bakker en wel voor
respectievelijk 30 en 25 jaar dienst bij Shell
Tankers. De jubileumdatavielen op 17 en
26 augustus, doch als voorheen met de
jubileumviering van gezagvoerder Mos
werd hier niet strikt de hand aan gehouden.
Enige onrust werd merkbaar bij
hooÍdwerktui§kundige F. Bakker, toen in
het juli-nummer van 'Schip en Ka'
hooÍdwerktuigkundige Van der Schee
genoemd werd en erduidelijk aan iets
'gewerkt'werd, doch de betreffende editie
van augustus-waarin zijn persoonlijke
jubileum gememoreerd werd - uitbleeÍ. Nu
is enige vertraging in de postvoorziening
vanuit Nederland alhier geen
zeldzaamheid, doch dit kwam duidelijk
slecht uit. Het is kenmerkend voorde
hechtheid van het team, dat hij nooit zelÍs
maar enig voorgevoel heeft gehad omtrent
wat er nu precies op handen was deze
zaterdagochtend.
Gezagvoerder H. van Slegtenhorst richtte
allereerst het woord tot
hooÍdwerktuigkundige Van der Schee en

Gedurende de maand augustus werden in Korea enkele
jubilea gevierd en aan boord van de'Ondina' namen de
opvarenden aÍscheid van de 2e wtk. die met pensioen ging.
Van beide gebeurtenissen kregen we een verslagie.
Gezagvoerder Knol stelde het een en ander op schrift van de
jubileumviering in Korea van de hoofdwerktuigkundigen J.
van der Schee en F. Bakker en 3e wtk. J. P. de Visser stuurde
ons een verslagie van het afscheid van 2e wtk. F. de Roos op
de'Ondina'.
memoreerde o.a. enige herinneringen uit
gezamenlijke dienstperioden. Hierna
werden een plaquette ter herinnering en
een pennenset met inscriptie overhandigd.
De jubilaris was duidelijk zeer ingenomen
met beide geschenken, doch wie schetste
de verbazing van hooÍdwerktuigkundige
Bakkerom daarna, blij verrast, voor het
voetlicht te worden gehaald.
Wederom volgde een kodetoespraak
waarna hij dezelÍde herinneringen ontving
en het gebeuren werd besloten in het
werfkantoor met een dankwoord van beide
hooÍdwerktuigkundigen. De
werkzaamheden vergden de aandacht,
doch verdere festiviteiten spitsten zich toe
op een gezamenlijke borrel in de barvan
het MIPO-restaurant na de dagtaak en in
de late uurtjes het consumeren van enige
'slaapmutsen' in de nachtclub van het
Diamond Hotel, de Moon Night Bar. De hier
aanwezige' Live music' droeg zonder
twijÍel bijtot een uitermate gezellig
samenzijn. Al met al een gezellige dag
waarop zowel de beide jubilarissen als de
overige officieren met genoegen kunnen
terugzien.'

Op de'Ondina'nam een
geziene collega afscheid
'Zaterdagochtend tijdens'pikheet' was het
eindelijk zover. Fokke de Roos, 2e wtk aan
boord van de 'Ondina' zou ter ere van zijn
pensionering gehuldigd worden. Enige
dagen daarvoor had hij met veel
rondvragen zijn angstige vermoedens al
bevestigd gekregen, want dat was niets
voor hem. Maar nu was Fokke het
slachtofÍer en had niets in te brengen. De
voltallige bemanning was aanwezig, en
tijdens een voortreÍfelijk hapje plus borrel
werden aan hem de blijken van waardering
overhandigd : een barometer/thermometer
en een scheepsbel.

Met het eerste hadden de kapitein en z'n
eega de halve wereld aÍgereisd. Hij was
namelijk gekocht in Nederland via
intensieve samenwerking van kantoor en
kapitein, en daarna in de kofÍer
meegenomen naar Brazilië. De bel had
een anderverhaal. Dagenlang liep Fokke
te zoeken naar de mop koper die er
volgens hem toch moest zijn. lntussen
begon deze 's nachts, op de draaibank,
steeds meerop een scheepsbel te lijken.
De huldiging werd, tijdens de's avonds
gehouden satéparty afgesloten met een
speech, die heel kort en bondig samen te
vatten is in: Fokke, bedankt voor je enorme
inzet en sociale gedrag ten opzichte van je
collegael Het ga je goed.'
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Voller en voller
De binnenstad van Rotterdam
wordt steeds voller en voller met
bebouwing. Elk braak liggend
stukje grond wordt benut voor het
plaatsen van een kantoorgebouw
oÍ een woonÍlat. Binnen een paar
jaar zal het aanzien van het
HoÍplein en de naaste omgeving
totaalziin veranderd. Elders in
'Schoon Schip'vertelden wij U
over de uitbreiding van de Beurs/
World Trade Center. Een stukie
dichter bij het Shell-gebouw, op
de hoek van het Pompenburg en
de Coolsingel en op de plaats
waar tot voor kort discotheek
Bristol stond, wordt in opdracht
van de Aegon
Verzekerin gsmaatschappij een
vijftig meter hoog kantoorpand
opgetrokken. Het gebouw wordt
van veel glas voorzien en zal in
hoogte tot ongeveer halverwege
het Shell-gebouw komen.
Op de dag van de grote
jaarbijeenkomst, op woensdag
18 deöember a.s,, zullen heelwat
bezoekers hun ogen uitkijken bij
hetzien van hetÍlink gewijzigde
aanzicht van hel centrum van
Rotterdam. De oudere
Rotterdammers zullen echter wel
eens met weemoed terugdenken
aan 'hun' stad van vóór mei
1940...

Ondernemers-
competitie
Shell Nederland B.V. geeft deze
maand het startsein voor een
ondernemerscompetitie onder
het motto: 'Maak je eigen
ondernemersplan'. Aan deze
competitie kan door alle HTS'en
en scholen voor HEAO met een
of twee groepen van minimaal
drie en maximaal vijÍ studenten
uit de laatste twee studiejaren
worden deelgenomen. De
competitie bestaat uit het maken
van een ondernemingsplan voor
'een nieuw te starten bedrijf in
Nederland', dat bij aanvang niet
meer dan vijÍtig werknemers mag
tellen.
Een onaÍhankelijke jury,
bestaande uit
vertegenwoordigers van
bedrijfsleven (niet-Shell),
onderwijs, overheid en politiek,
zal de plannen beoordelen. Voor

zowel de scholen als de
studentengroepen die de beste
plannen opstellen heefl Shell
geldprijzen beschikbaar gesteld.
Deze zullen op 7 juni 1986 in het
Haagse Museum door de
President-Directeur van Shell
Nederland B.V. worden
uitgereikt.
Shell wil met deze competitie
HBO-studenten stimuleren zich
te oriënteren op nieuwe
economische activiteiten. De
studenten worden nu o.a.
opgeleid voorÍuncties in het
bedrijfsleven, maar hun opleiding
kan ook een voortreffelijke basis
bieden voor het starten van een
eigen bedrijf, waardoor nieuwe
werkgelegenheid kan worden
gecreëerd.
Tussen de betreÍfende vormen
van onderwijs en het
bedrijfsleven liggen veel
raakvlakken. De aÍdeling
Onderwijscontacten van Shell
Nederland B.V. die als centraal
punt voor de competitie optreedt,
gaÍ hieraan in de afgelopen jaren
al gestalte door de organisatie
van excursies,
stagemogelijkheden en de
verstrekking van
informatiemateriaal.

Nieuw
scheepvaart-
museum in
Rotterdam
De bouw van het nieuwe
scheepvaartmuseum aan de
Leuvehaven in Rotterdam
vordert gestaag. ln mei I 986 kan
het publiek terecht in het
Maritiem Museum'Prins
Hendrik', gebouwd op het
raakpunt van het stadscentrum
met hel water. Wat kunnen de
bezoekers in mei volgend jaar
verwachten?
Het eerste gedeelte van de
begane grond is gratis
toegankelijk. Het maritieme
inÍormatiecentrum en de
museumwinkel zullen hier
gevestigd ziin. ln het
inÍormatiecentrum kan men met
behulp van computer en
beeldplaat alle mogelijke
maritieme informatie opvragen,
zowel literatuur als aÍbeeldingen.
Pas bij het betreden van de
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tentoonstellingsruimten zal er
entree worden oevraaod.
Het museum paét een rinieke
Íormule toe:er is sprake van een
betrekkelijk kleine, vaste
presentatie en zo'n viif à zes
wisselende exposities
tegelijkertijd. ln de vaste
presentatie, een handboek
scheepvaart in expositievorm,
zal worden ingegaan op alle
vormen ervan. Begrippen zoals
schip en vaarweg, scheepsbouw
en voortstuwing zullen in hun
onderlinge samenhang worden
getoond en toegelicht. Ook wordl
antwoord gegeven op de vragen
'Met welke dóelen wordt
scheepvaart bèdreven? ,Wat 

is
de plaats van de maritieme
cultuur binnen de algemene
cultuur?'Zo ook de vraao naar
gebruik en interpretatie rTan
bronnen.

Buitenmuséum
Naast dit'programmatische,
museum is ruimte voor zo,n vijÍ ó
zes wisselende tentoonstellingen
tegelijk, die telkens een doorsnee
zullen geven van zowel de
maritieme geschiedenis als de
aktualiteit.
Maar ook buiten het gebouw zal
het museum zich manifesteren.
namelijk in het gebied tussen het
nieuwe gebouw en de vuurtoren

Wat nu?
Het komt regelmatig voor dat
exemplaren van 'Schip en Ka'
onbestelbaar bii de redactie
terugkomen_ ln negen van de tien
gevallen is de geadresseerde
verhuisd zonder bijtijds daarvan
mededeling te hebben qedaan.
Maar onlangs kregen wé een
wikkelterug waarop door de
P.T.T. was aangebracht,pand is
dichtgespijkerd'. 'Wat nu', zal de
postbesteller hebben gedacht

'Het Lage Licht'aan de
Leuvehaven zaleenzo.
'Buitenmuseum'wordËn
gerealiseerd. Een
openluchttentoonstelling waar
niet alleen grote objecten zoals
boeien, kranen, machines en
boten zullen worden
geëxposeerd maar waar in een
aantal paviljoens ook maritieme
bedrijfjes zullen worden
gevestigd waar gewerkt,
geëxposeerd en gerestaureerd
zal worden. En dan nog de
museumvloot- met het
museumschip'Buffel' als
grootste bezienswaardigheid -
schepen die niet alleen te
bekijken zijn, maar waarmee ook
gevaren kan worden.
Degenen die belangstelling
hebben voor dit museumcómplex
en op de hoogte willen blijven van
het reilen en zeilen ervan kunnen
lid worden van de Verenioing
Scheepvaart- en Havenriuseum
Rotterdam,
Scheepmakershaven 48, 301 .l

VC Rotterdam. Deze vereniging,
opgericht in 1983, heeft als
doelstelling zoveel mogelljk
belangstelling te wekken voor de
aktiviteiten en de kollektie van het
Maritiem Museum'Prins
Hendrik', het verwerven van de
objekten voor en het financieel
steunen van dit museum.

toen hij aldie planken zag. ,En

nergens een kier te vinden om
het blad doorheen te schuiven,.
Ten einde raad heeft hij de
enveloppe - voorzien van een
aantekening - maar naar de
aÍzender geretourneerd. Maar
alleen de adresband arriveerde
in Rotterdam. Kennelilk heeft het
bladonderweg toch nóg een
gernteresseerde lezer
gevonden . . .



'Cardissa'in
communicatie
spektakel
Op 16 september jl. werd het
hoogste punt bereikt bij de
uitbreiding van de Rotlerdamse
Beurs/World Trade Center aan
de Coolsingel. Het gebouw telt 23
verdiepingen. De minister van
Verkeer en Waterstaat, Mw. drs.
N. Smit-Kroes, verrichtte een
ofÍiciële handeling door het in
gebruik stellen van het glasvezel-
agglomeratienet van de P.T.ï. in
de Beurs. Het gehele gebeuren
stond in het teken van
communicatie met een - live -
spektakel van beeld- en
geluidsverbindingen via
satellieten.

De genodigden waren getuige
van beeld- (op een zg. vidiwall
bestaandeuit l0B
beeldschermen) en/of
geluidverbindingen met
ondermeer het
ruimtevaartcentrum in Houston
en een vliegtuig van Martinair.
hoog in de lucht, op weg naar
Portugal. Ook werd door Koos
Postema, die het programma
presenteerde, via Satcom een
gesprek gevoerd met
gezagvoerder Hus aan boord van
de 'Cardissa'. Het schip lag ten
tijde van de uitzending aan de
steiger in Curaqao.
Ruimtevaartdeskundige Chriet
Titulaer gaÍ uitleg van hetgeen er
alzo bij komt kijken om
razendsnel, per satelliet, alle
gewenste verbindingen te leggen
over de gehele wereld.

Voor de eerste maal was op ware
grootte een modelte zien van de
lntelsat Vl, de 13% meter lange
Amerikaanse communicatie-
satelliet die in mei 1 986 zal
worden gelanceerd en een
belangrijke rol gaat spelen in het
teleÍoonverkeer (33. 000
gesprekken gelijktijdig) tussen de
Verenigde Staten en Europa.

Degelijkheid
bewezen
Het zalje maar gebeuren als op
1 5.000 voet hoogte de gasklep
van de ballon openschiet en je
met duizelingwekkende vaart
een zwaar deinende oceaan op
le aÍ ziet komen. Dit overkwam
onlangs een drietal Nederlandse
bal lonvaarde rs . Ze w ar en bezig
in een 42 meter hoge hetelucht
ballon van St. John's (Canada)
naar Europa over te steken. Het
was de eerste Nederlandse en
tevens Europese recordpoging
maar het werd een angstig
avontuur. Dankzij een Ílinke
portie geluk en niet in de laatste
plaats de degelijkheid van de
gondel waarin ze zaten, kunnen
de twee mannen en een vrouw
het avontuur navertellen.
Op de Íoto's en de
televisiebeelden kwam de gondel
ons bekend voor.'t Leek
waarachtig wel het type
overlevingsboot aan boord van
onze 'C'-klasse schepen. En ja
hoor, dat bleek inderdaad zo te
ziln. Weliswaar aangepast aan
andere omstandigheden en vol
met apparatuur, maar toch van
hetzelfde type als op de 'Caurica'
en 'Cardissa'.

Na de'K'ging
ook de 'H'
En toen waren ze allemaal
verdwenen. We bedoelen
hiermee de 'H'-serie van Shell
Tankers U.K., de 19.000 tons
'general purpose'-tankers die
tussen 1 953 en 1 958 werden
gebouwd en qua type kunnen
worden vergeleken met onze
voormalige' K'-serie. Namen wij
in juli 1 984 aÍscheid van de
laatste 'K'-klasse tanker uit de
vloot, de 'Kylix', zo is thans de
beurt aan S.ï.U.K. om de'Halia'
uit de vlootsterkte te schrappen.
Het 1 9.480 ton draagvermogen

metende schip werd in 1958
gebouwd bij de Engelse weí
Hawthorn Leslie Ltd. in Hebburn
en ligt nu bij een Spaanse sloper.
Dat het schip nog vrij lang
inzetbaar bleek was te danken
aan het Íeit dat de 'Halia' als
lichterschip op de Noordzee
dienstdeed.
Ook is het schip verscheidene
malen ingeschakeld geweest bij
het overnemen van lading van in
moeilijkheden geraakte tankers.
We zullen deze stoomschepen,
met de brug in de midscheeps en
een grote robuuste schoorsteen
achterop niet meer tegenkomen
op de wereldzeeën . . .
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Koopvaardii-
diensten 1985
ln november a.s. zullen weer de
jaarlijkse koopvaardijdiensten
worden gehouden. Deze
diensten ziin bedoeld als een uur
van herdenking, bezinning en
ontmoeting voor de gehele
koopvaard ijgemeenschap,
zeevarenden, gezinsleden,
weduwen en gepensioneerden.
De diensten vinden plaats in:

Groningen, op zondag 3
november om 1 6.00 uur in de
Doopsgezinde Kerk in de Oude
Boteringestraat. Muzikale
medewerking wordt verleend
door het ïhemakoor o. l.v. Jan
Roelofs.

Rotterdam, op zondag 1 0
november om 1 6.00 uur in de
Grote of St. Laurenskerk. Het
koor Liriko uit Vlaardingen zal
medewerking verlenen.

Amsterdam, opzondaglT
november om 15.30 uur in de
Engelse Kerk op het BegijnhoÍ.
Het kerkkoor Rehoboth zal aan
deze dienst meewerken. Vanaf
1 4.30 uur is de kerk open en
wordt u een kopje koÍfie
aangeboden.

Voor alle diensten geldt dat:
- zijzijn meevoorbereid door

zeevarenden en
zeemansvrouwen;

- er na de dienst gelegenheid is
elkaarte ontmoeten bil een
kopje koffie;

- depreekingedruktevorm
beschikbaar zal ziln om
evenlueel naar familieleden
op zee te sturen;

- ereen kindercreche
aanwezig is;

- erwordtgecollecteerdvoor
de aktie 'Kerstfeest op Zee'
(giro 569309 Rotterdam).

Correspondentieadres :

Willemskade 13, 301 6 DK
Rotterdam.

Kweekschool
voor de
Zeevaart 200
iaar
Op 24 oktober a.s. is het 200 jaar
geleden dat in Amsterdam de
Kweekschool voor de Zeevaart
werd opgericht. Het was de
eerste vorm van geïnstitueerd
zeevaartkundig onderwijs.
Oprichter was het Vaderlandsch
Fonds ter aanmoediging van 's
Lands Zeedienst.
Dit Fonds was vier jaar daarvoor
opgericht met als primair doel de
ondersteuning van weduwen en
wezen van de gesneuvelde
zeelieden in de slag bij
Doggersbank. Door het
Vaderlandsch Fonds ter
aanmoediging van 's Lands
Zeedienst wordt aan dit jubileum
veel luister bijgezet. Naast onder
andere een internationaal
symposium en de uitgifte van een
gedenkboek is een
tentoonstelling ingericht die de
ontwikkeling van het plaatselijke
zeevaartkundig onderwijs in de
afgelopen twee eeuwen in beeld
brengt.
Plaats van de tentoonstelling is
het gebouw van de Hogere
Zeevaartschool Amsterdam.
Laastgenoemde school ontstond
in 1971 toende Kweekschool
voor de Zeevaart Íusioneerde
met de Zeevaartschool van het
Zeemanshuis.
De tentoonstelling zal op vrijdag
'1 8 oktober worden geopend door
Zijne Excellentie drs. W. J.
Deetman, minister van Onderwijs
en Wetenschappen en is gratis te
bezichtigen van maandag tot en
metvrijdag van 21 oktobertot 1 2
december'1 985van 1 4.00 tot
17.00 uur.



MW
MWffi
ffi

ffiffifr
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AÍlossingen

gezagv.:M.de GraaÍ, W. S, van
der Ham, K. Poort van lngen, G. M.
Schipper, H. Unger
1e stm.: R. Agema, A. T. van Es, A.
van Leeuwen
2e stm.: E. M. M. van den Bosch, R.
R. van der Maas
3e stm.: K. Cramer, G. E. H.
Gerritsen, M. J: A. Krijvenaar
4e stm.:8. F. L. Cloet, F. B. Avan
der Elsen, M. A. Nanlohy
sgo.: H. E. Becht, J. R. N. de Bode,
C. A. Duvekot, G. H. G. M: Scheres,
J. Teertstra, J. A. Valk
sÍ/m.: H. H. Kleuver, P. M. Nunes,
M. F. Peters, R. J. Toonen
hwtk.:F. Bakker, A. Bax, G. de
Goede, C. J. den Hollander, H.
Kuijper, S. Neeleman, O. K.
Nicolai, S. A. Verhage, C. de Witte.
2e wtk.: A. Houwaard Jr., J. H, S.
van der Pas, P. Stachelhausen, J.
E. A. Westerbeek
3ewtk.:K. Elshout, P. J. Farla, J.
W. Schippers, K. Wagenaar
4ewtk.:8.J. Krakowczijk, J. A.
Louws
5e wtk.: S. van der Zee
sgo.; C. J. Blijleven, J. B. A.
Heerbaart
wtkl.: J. van den Berg, P. F.
Borsboom, J. N. Bos, F. H. M.
Elsen, P. J. B. de Jong
roíÍ.; G. J. Wevers, J. Dijkema, J. J.
Maassen, W. Visser
wass.; R. Croese
asaw.; F. Bak, A. Quist
asy.; R. van Buuren, G. J. van Delft,
G. Ekkelenkamp, J. R. van Engel,
S. H.J. Gieling, P. M. Hendriks, G.
Hendrikse, J. J. van Hulst, R. F.
Huysers, H. Kammenga, G. van
Kuilenburg, H. C. J. van
Laarhoven, A. Pervoost, K. G. J.
Schefferlie, M. A. J. Veen, B.
VijlbrieÍ
aasv.: B. Engelsman, J. B. W. F.
Jansen, E. P. Kesauly, M. M.
Martens
hovo.: C. A. Breederland, L. J. W.
Broenink, G. van Driel, B. Gohres,
W. Avan Noort, J. R. L. van
Toornburg, J. G. Volleberg
kok; B. J. van Gelderen, J.
Havenga, P. T. Post, R. B. Takke,

A. Verbunt
abko.: L. L. Teveer, M. F. Velsink
bed.: A. Cumming, J. Jager, A. D.
Pattiiha, C. Toet, M. de Vrijer

Tewerkstellingen en
overplaatsing

m,s.'Acila'
gezagv.:A. P. J. Ham, hwtk.: P. A.
Ankerman, rofÍ.:O. E. de Roo,
wass.:J. J. Snijders
m.s.'Acmaea'
1e stm.: F. de Vries, wass.: F.
Oostdiik, H. W. M. Rolvink
m.s,'Cardissa'
hwtk.: J. B. J. Jonker, sgo.: O.
Wink, roff.:T. H. Hiddink, asv.: R.
Groot, H. Haasnoot, hovo:W. E. M.
Van Lieshout, kok: J. Breijer
m.s,'Caurica'
asv.:W. H. Klein, B. L. Quist, aasv.:
C. H. van Genderen, C. M.
Rijnsburger
m.s.'Cinulia'
4e stm.:K. H. M. Smulders,3ewtk.:
B. F. Hamarde la Brethonière,
hovo: A. W. Jacobs
m,s.'Felania'
2e stm.: R. van der Voort, asv.: R.
A. Curial, K. H. Willemsen, aasv.:
M. Berenst, hovo:C. P.
Hoogesteger, kok: W. N. Top, bed.:
F. G. Olde Wolbers
m.s.'Felipes'
gezagv.'. P. E. van der Veld, wtkl. :

L. P. A. van Saase, asaw.: J. M. van
Hoeven, R. H. Luth, asv.: B. A.
Amstelveen, J. J. Donleben, T. C.
J. G. Schuit, aasv.: J. Bovenkerk,
G. J. Feringa, kok: C. van Zal, bed.:
A. Bottenberg
m.s.'Ficus'
asv.: G. H. Clever
'm.s. 'Flammulina'
gezagv.: J. Post, sgo.: J. L. Pool,
hwtk.:W. J. Meuldijk, sgo.:A. M. M.
Duiin, asaw.,:M. Schiphorst, E. H.
Vissia, asv.:A. C. Kusters, R.
Renders, G. Struik, aasv.: P.
Sanders, hovo: H. W. J. van
Haarst, kok: H. J. Denies
m.s.'Fossarina'
1estm.:J. A. van Kesteren,4e
stm.:J. N. M. Sinnige,2ewtk.:A. M.
P. B. Fluitsma, 3e wtk.: C. L. M.
Mazairac, wtkl.:G. C. J. A.
Brouwer, bed.:1. Schermerhorn, J.



Buil,2ewtk.:T. Bakker, vrm.:J. M.
Wigleven
s.s.'ZaÍra'
1e stm.:J. P. Hendriks,2e wtk.:J.
H. Burger

Gehuwd:

13.08: H. J. van Alphen, hooÍd
voeding, met Mw. J. van der Laar;
23.08: H. J. Otte, 3e stm, met Mw.
A. M. Verheyen;
06.09: D. T. E. Muller,5ewtk, met
Mw. A. M. Swart;

Geboren:

Pensioen:

gezagv.: P. C. Rakké;

Overplaatsingen:

5e wtk: P. H. Bastin - N.A.M.;
3e stm: P. D. Blok - S.N.R.'
4e Mk: F. C. Boer- N.A.M.i
4e wtk: O. Broksma - ru.e.M.;
4e Mk: J. A. C. Gerretse - S.N.R.;
wass.: R. J. G. van der Klis -
K.S.E.P.L.;
wass.: F. S. J. van Rossum -
S.N.V.;
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Interne overplaatsing

05.09: Yoni, dochtervan J.
Klemann,2ewtk, en Mw. l.
Stokman;
1 0.09: Antoine Gisbertinus Arthur,
zoon van B. F. L. Cloet,4e stm, en
Mw. M. P. L. Cloet-
Schoonderwoerd;
1 1.09: Sjoukje Florien, dochtervan
D. F. A. Maljers,3estm, en Mw. H.
A. J. Maliers-Postma;

Uit dienst getÍeden:

2e stm: J. Schol, K. T. Wiegert, J. B.
Winkelhuis;
3e stm: E. M. van Dijk;
4e stm: K. R. Feddes;
sgo.: R. Sipma;
2e wtk: C. G. van der Zwet;
alg. sch. vakman: J. R. van Engel;
aank. sch. vakman: C. J. F. van den
Berg, R. Engelsman;
aank. sch. gezel a/w: A. den
Hartog, T. van Vessem;

Behaalde diploma's:

1e stuurman G.H.V.: P. C. Mink;
2estuurman G.H.V.:R.
Rodenburg, M. A. Spoelstra;

Onze vlootjubilaris:

E. Cruz Buyo;
bediende:
1 0 jaar op 08.09.1 98S

Mw. M. Prins van DFFiS naar
DFF14 per 26.8.85
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Vrijdagavond 30 augustus jl.
vormde de grote lunchkamer
in het Shell-gebouw het décor
van een receptie met een
groot aantal druk pratende,
lachende en op een zeker
moment zelfs luid zingende
mensen. Wat was er aan de
hand? Het ging allemaal om
Bert Hoogland, cheÍ DFP/6
(Arbeidsvoorwaarden) die de
dienst van de maatschappij
met pensioen ging verlaten.
Bovendien vierde hijop de
dag van het aÍscheid z'n
zestigste verjaardag. Dat was
de reden dat alle aanwezigen
spontaan een verjaardagslied
ten gehore brachten. Later
werd er nog meer gezongen.
Een speciaaldaarvoor
geformeerd DFP-koor had
een toepasselijk
afscheidslied ingestudeerd.

Nadat een ieder alvast een drankje en wat
daar alzo bij hoort, had kunnen nuttigen
sprak Corvan Dalen de aÍscheidnemende,
z'n echtgenote en verdere familieleden
toe. Gebruikelijk is bijzo'n gelegenheid,
alvorens aandacht te schenken aan het
heden en de toekomst, iets uit het verleden
te vertellen.
Na 44 jaar in het arbeidsproces
ingeschakeld te zijn geweest (waarvan niet
minderdan 37 jaarbijShell) mocht Bert
Hoogland daar nu deÍinitieÍ een punt achter
zetten. Hijwas zijn loopbaan bijSTBV
begonnen op de Boekhouding maar had,
zoals Van Dalen het schertsenderwijs
uitdrukte 'de bakens tijdig verzet' en kwam
op de sectie Crewzaken van de
PersoneelsaÍdeling. Hij werd daaral gauw
de vraagbaak voor velen.'Daarom was de
overgang, een aantaljaren later, naar de
sectie Personeelsregelingen een logische
stap. En zijn aanstelling tot cheÍ van die
sectie was de kroon op zijn carrière', aldus
Van Dalen.
Bert stond, ook buiten de Shell-

.VAAR EEN
GOEDE KOERS'
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gemeenschap, bekend als een groot
rekenaar. Hij bezat een grote kennis van
zaken en hoeÍde, zowel in woord als
geschrift, nooit naar woorden te zoeken
(waarom hij altijd met een zwarte en nooit
eens met een andere kleur pen schreef is
nog steeds niet duidelijk . . .).
Van Dalen ging nog even door met het
etaleren van Bert's kwaliteiten. 'Hij was
creatieÍ en wist altijd wel een oplossing
voor de - soms moeilijke- vraagstukken
die op z'n bureau terechtkwamen'. De
ondernemingsraad heeft ook meer dan
eens een beroep op hem gedaan b.v. als
adviseur van de Reglementen Commissie.
Ook kon bij het houden van O.R.-
verkiezingen, worden geproÍiteerd van zijn
grote ervaring.
Buiten STBVwerd hij eveneens
gewaardeerd getuige de aanwezigheid op
de receptie van een aantal
vertegenwoordigers van o.a. de K.N.R.V.,
de werknemersorganisaties en andere
rederijen. Maar later in het programma zou
blijken dat Bert Hoogland ook enkele
minder goede eigenschappen bezat . . .

Vrouwelijke collega's
Korte tijd voor zijn'atzwaaien'werd hij voor
het eèrst geconÍronteerd met de
aanwezigheid van vrouwelijke collega's in
z'n sectie: eerst Carolien en daarna
Laurien. Volgens Van Dalen had Bert in het
begin nogal wat moeite met'de vrouw in
het ambt'. Maar daarvan is hij inmiddels
helemaal teruggekomen.
Het is een bijzonder gezellige tijd
geworden. Trouwens, laatstgenoemde-
Laurien Polder- heeft Bert opgevolgd als
cheÍ van de sectie Arbeidsvoorwaarden.
Tot grote verrassing van de
aÍscheidnemende had zich inmiddels een
zangkoortje opgesteld. Het waren allen
collega's van de aÍdeling Personeel. Op de
piano begeleid door een vroegere collega,
Remmellvan Exel, zongen vele
ongeoeÍende kelen, op de melodie van het
alom bekende volkslied Piet Heyn, een
zeertoepasselijk lied. Hierin werden o.a.
Bert's minder positieve puntjes breeduit

'aan den volke'ten gehore gebracht: Hij
kan het roken niet laten, archieven in alle
maten en meer van dit soort
ondeugendheden. Het'slachtoÍÍer' kon
niets anders doen dan deze
constateringen zonder meer beamen . . .

Vervolgens kreeg hij een aantal cadeaus,
ondermeer'De dikke Van Dale'. Hij was er
zichtbaar mee ingenomen.

Fijne tijcl
De aÍscheidnemende had het laatste
woord. Bert vertelde onder welke
omstandigheden hij zijn loopbaan was
begonnen en hoe de Rederij, de voorloper
van STBV,erdestijds uitzag. Erwaren een
paar punten van'overeenkomst met nu.
'Toen had een kapitein de leiding en ook
thans hebben we een voormalige kapitein
als directeur. Bovendien bestond de eigen
vloot in die dagen uit ongeveer eenzelÍde
aantal schepen als nu'.
Bert Hoogland heeft veel zien veranderen
op de vloot. De sociale wetten voor de
zeevarenden werden van kracht, er kwam
een bedrijÍspensioenÍonds voor de
Koopvaardij, een commissie arbeidsduur
begon haarstudie, de huidige
arbeidstijden en verlofregeling kwam tot
stand ejn de integratie en rationalisatie op
de vloot werd in gang gezet.
'Uit dit alles zal duidelijk zijn dat de vele
ontwikkelingen in de aÍgelopen3T jaar,
zowel voor het vlootpersoneel als het
walpersoneel, een niet geringe
aanpassing en Ílexibiliteit heeft gevraagd
om dit alles te verwerken', aldus Bert. Ook
ging hij een moment in op zijn veelvuldige
contacten met de werknemersorganisaties
en andere aangelegenheden waar hij
nauw bij betrokken was. 'Het hele veld
overziende is er voor mij maar één
conclusie, namelijk die van dankbaarheid
en erkentelijkheid dat ikdit alles heb
mogen meemaken. Het is een Íijne tijd
geweest bijSTBV'.
Tot slot dankte hij de aanwezigen voor de
samenwerking en de hulp in de aÍgelopen
jaren. 'Vaar een goede koers, zowel
zakelijk als persoonlijk'.


